
TROY-STAR 2020 Chinese Language Teacher Online Summer Training 

Program Cultural Activity 3: Paper-cutting 3D Ping An  

 

On June 29th, 2020, over 80 trainees attended the third activity of TROY-STAR 

2020 Chinese Language Teacher Online Summer Training Program. Starting with a 

game, the Visiting Scholar from CIT, Zhijing Qiu presented the activity. First, she 

gave a brief introduction to the history of Chinese paper-cutting, and then presented 

some classic paper-cutting works. The trainees got a better understanding of Chinese 

paper-cutting with her detailed explanation of the symbolic meanings from contents, 

image expression, geographic style and color aspects. She also illustrated the tools 

and skills of how to make a paper-cutting work. At the end of this activity, all the 

trainees made a 3D Ping An, or safe, paper-cutting decoration to express their best 

wishes for a beautiful life. 

 

 

 

2020 特洛伊大学“中文之星”汉语教师在线培训夏令营项目文化活动三： 

3D 平安剪纸装饰 

 

 2020 年 6 月 27 日，八十多名教师参加了特洛伊大学“中文之星”汉语教师在线培

训夏令营项目制作《3D 平安剪纸装饰》的文化活动。来自于特洛伊大学孔子学院的访

问学者邱智晶老师以一个轻松活泼的剪纸游戏开启了本次文化分享。邱老师首先简要介

绍了中国剪纸的发展历史，同时展示了一些经典的剪纸作品。通过对剪纸作品内容、意

象表达、地域风格及颜色含义的详细介绍，使参加活动的教师对中国剪纸艺术有了更加

深入的了解。随后邱老师又介绍了制作剪纸作品的工具和技巧。最后全体教师成功制作

了 3D 平安剪纸装饰并表达了对生活的美好祝愿。 
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